Слайд 1
THE SIGHTS OF RUSSIA
Слайд 2
The capital of Russia is Moscow. It is one of the largest cities in the world. It was founded in 1147 by prince Yuri Dolgoruky . Moscow stands on the banks of the Moskva River. About eight million people live in the city.
Слайд 3
Moscow is famous for its historical and architectural monuments. The Red Square is the central and the most beautiful square in Moscow. It is the place of parades, meetings and demonstrations.
Слайд 4
The Cathedral of St. Vasily the Blessed was built in 1552 on the Red Square. It is a masterpiece of Russian architecture.
Слайд 5
The heart of Moscow is the Kremlin. There is a wonderful architectural ensemble with three cathedrals , the Bell Tower Ivan the Great, palaces, fortress walls and twenty towers inside the Kremlin.
Слайд 6
On the stone pedestal at the foot of the Bell Tower there is a Tsar-Bell – the largest bell in the world. Not far from it one can see a Tsar-Cannon.
Слайд 7
One of the well-known Kremlin museums is the Armoury Chamber. It was built in 1851.
Слайд 8
The famous golden cap of Monomach , carriage of Catherine II and many other precious historical items are exhibited there.
Слайд 9
Moscow is a scientific cultural centre with a lot of institutes, universities, libraries and museums. There are many cinemas, concert halls, theatres in Moscow, such as: the Bolshoi Theatre, the Art Theatre, the Maly Theatre, the Vakhtangov Theatre.
Слайд 10
And also you can visit the Tretyakov Gallery. This gallery is named after its founder Peter Tretyakov . He began to collect Russian paintings in 1856. You can see pictures by such painters as Serov , Repin , Ivanov , Levitan and others.
Слайд 11
Pushkin Museum of Fine Arts
Слайд 12
The Moscow State University
Слайд 13
Moscow Metro has more than 190 stations now. The metro began its work on the 15-th of May 1935. Now each day, the Moscow Metro carries 9 million passengers .
Слайд 14
The Ostankino Television Tower is one of the architectural symbols of Moscow and the symbol of Russian television. It has fourty -five floors. The total area is about fifteen thousand square meters.
Слайд 15
There is the largest stadium in Moscow – Luzhniki . It was built in 1956 and reconstructed in 1979 (beforehand the Summer Olympic Games in 1980 which held in Moscow)





Слайд 1
ДОСТОПРИМЕЧАТЕЛЬНОСТИ РОССИИ
Слайд 2
Столица России - Москва. Это один из крупнейших городов мира. Он был основан в 1147 году князем Юрием Долгоруким. Москва стоит на берегах Москвы-реки. В городе проживает около восьми миллионов человек.
Слайд 3
Москва славится своими историческими и архитектурными памятниками. Красная площадь - центральная и самая красивая площадь Москвы. Это место проведения парадов, митингов и демонстраций.
Слайд 4
Собор святого Василия Блаженного был построен в 1552 году на Красной площади. Это шедевр русской архитектуры.
Слайд 5
Сердцем Москвы является Кремль. Внутри Кремля находится замечательный архитектурный ансамбль с тремя соборами, колокольней Ивана Великого, дворцами, крепостными стенами и двадцатью башнями.
Слайд 6
На каменном постаменте у подножия колокольни установлен Царь-колокол – самый большой колокол в мире. Недалеко от него можно увидеть Царь-пушку.
Слайд 7
Одним из самых известных музеев Кремля является Оружейная палата. Он был построен в 1851 году.
Слайд 8
Здесь выставлены знаменитая золотая шапка Мономаха, карета Екатерины II и многие другие ценные исторические экспонаты.
Слайд 9
Москва - научно-культурный центр с большим количеством институтов, университетов, библиотек и музеев. В Москве много кинотеатров, концертных залов, театров, таких как: Большой театр, Художественный театр, Малый театр, театр имени Вахтангова.
Слайд 10
А также вы можете посетить Третьяковскую галерею. Эта галерея названа в честь ее основателя Петра Третьякова. Он начал коллекционировать русскую живопись в 1856 году. Здесь можно увидеть картины таких художников, как Серов, Репин, Иванов, Левитан и других.
Слайд 11
Государственный музей изобразительных искусств имени А. С. Пушкина
Слайд 12
Московский государственный университет имени М.В. Ломоносова
Слайд 13
Сейчас в московском метрополитене насчитывается более 190 станций. Метрополитен начал свою работу 15 мая 1935 года. Сейчас ежедневно Московский метрополитен перевозит 9 миллионов пассажиров.
Слайд 14
Останкинская телебашня - один из архитектурных символов Москвы и символ российского телевидения. В нем сорок пять этажей. Общая площадь составляет около пятнадцати тысяч квадратных метров.
Слайд 15

